

DVB TV timetable

Sun	19:15	21:00	night repeat
Mon	10:15	15:15	21:00
Wed	10:15	15:15	21:00
Fri	10:15	15:15	21:00

“ဒီဗီဘီ ဒီဘိတ်” အချေအတင် ဆွေးနွေးပွဲအစီအစဉ်ကို ဒီဗီဘီ သတင်းဌာနက စနေနေ့တိုင်း ရိုက်ကူးပြီး ဒီဗီဘီရုပ်သံလိုင်းမှာ အထက်ပါ အစီအစဉ်အတိုင်း ထုတ်လွှင့် တင်ဆက်ပါတယ်။

DVB Debate ဟာ မိမိတို့ရဲ့ အတွေးအမြင် အယူအဆတွေကို လွတ်လပ်စွာ သဘောကွဲလွဲနိုင်ဖို့၊ အပြန်အလှန် နားလည်မှုတွေကို တည်ဆောက်နိုင်ဖို့၊ မြန်မာ့အနာဂတ် ပိုမိုကောင်းမွန်လာစေဖို့၊ လူ့အဖွဲ့အစည်း အတွင်းမှာ ရှိနေတဲ့ ပြဿနာတွေကို အဖြေရှာနိုင်ဖို့၊ လူတိုင်းပါဝင်နိုင်ပြီး မတူကွဲပြားတာတွေကို လက်ခံပေးနိုင်ဖို့၊ အချေအတင်ဆွေးနွေးတဲ့ ယဉ်ကျေးမှုပေါ်ထွက်လာစေဖို့ ရည်ရွယ်ပါတယ်။

မီဒီယာတွေနဲ့ အသင်းအဖွဲ့တွေကိုလည်း အခုလို လွတ်လပ်ပွင့်လင်းတဲ့ ဒီဘိတ်ရဲ့ အချေအတင် ဆွေးနွေးပွဲမှာ ပါဝင်ဖို့ကို ဖိတ်ခေါ်ပါတယ်။ အပတ်စဉ် သတင်းထုတ်ပြန်ချက်တွေ၊ သတင်းဓာတ်ပုံတွေနဲ့ ဒီဘိတ်ကာတွန်းကို ရုပ်သံရိုက်ကူးပြီး မကြာခင်မှာပဲ ဒီဗီဘီဒီဘိတ်ရဲ့ ဖေ့စ်ဘုတ်စာမျက်နှာနဲ့ ဝက်ဘ်ဆိုက်မှာ ကြည့်ရှုနိုင်ပါတယ်။

DVB DEBATE



ယခုအပတ် ဆွေးနွေးပွဲအတွက် မေးခွန်းကတော့
"How can ICT benefit Burma"
ဖြစ်ပါတယ်။

- ❖ မှတ်ချက်ပေးလိုတာ၊ အကြံပြုလိုတာနဲ့ မေးမြန်းလိုပါက ရုံးချိန်အတွင်း ဖုန်းနံပါတ် ၀၁ ၉၀၀၀ ၄၈၈ နဲ့ debate@dvb.noကို ဆက်သွယ်ပြီး အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးဦးထံ မေးမြန်းနိုင်ပါတယ်။

ဒီတစ်ပတ်မှာတော့ “အစိုးရအနေနဲ့ ICT နည်းပညာကို အကျိုးရှိအောင် ဘယ်လို အသုံးပြုမလဲ” ဆိုတဲ့ ခေါင်းစဉ်နဲ့ ဒီဗီဘီဒီဘီဘီကို ဆွေးနွေးကြမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ကုလသမဂ္ဂဖွံ့ဖြိုးရေးအစီအစဉ် UNDP ရဲ့ ကောက်ချက်တစ်ခုကတော့ ဒီနေ့ နိုင်ငံအားလုံးအတွက် အဓိကစိန်ခေါ်ချက်တစ်ခုကတော့ ဧရည်လူသားဖွံ့ဖြိုးမှုကို အားပေးမြှင့်တင်ပေးနိုင်မယ့် အုပ်ချုပ်ရေးစနစ်ကို ဖန်တီးတည်ဆောက်ဖို့ပါပဲ။

ဒီနေရာမှာ အရေးကြီးတဲ့ ကဏ္ဍတစ်ခုကတော့ e-government ပါပဲ။ e-government ဆိုတာ ပြည်သူတွေ၊ အစိုးရလုပ်ငန်းစဉ်တွေ၊ သတင်းနဲ့ နည်းပညာအချက်အလက်တွေအားလုံးကို အုပ်ချုပ်ရေးစနစ်အောက်မှာ အချိတ်အဆက်မိမိ ပေါင်းစည်းပေါင်းကူးပေးပြီး ကောင်းမွန်တဲ့စနစ်ကို ဖန်တီးတည်ဆောက်တာ ဖြစ်ပါတယ်။

အစိုးရနဲ့ ပြည်သူတွေအကြား (G2C)၊ အစိုးရနဲ့ ပုဂ္ဂလိကလုပ်ငန်းတွေ၊ ကုမ္ပဏီတွေအကြား (G2B)၊ အစိုးရအချင်းချင်းအကြား (G2G) နည်းပညာကို အသုံးပြုပြီး မြန်မြန်ထက်ထက် အပြန်အလှန် ဆက်သွယ်နိုင်အောင် တည်ဆောက်ထားတဲ့ စနစ်မျိုးပါ။

အစိုးရရဲ့ စွမ်းဆောင်ရည်တွေ ပိုပြီးမြင့်မားဖို့၊ ဒီမိုကရေစီမြှင့်တင်ဖို့၊ ပွင့်လင်းမြင်သာမှုကို အားပေးဖို့၊ ပြည်သူတွေရဲ့ သတင်းအချက်အလက် ရယူပိုင်ခွင့်ကို မြှင့်တင်ဖို့၊ အစိုးရဘက်က ပြည်သူတွေကို တာဝန်အရ ဝန်ဆောင်မှုပေးတဲ့ ကိစ္စမှာ ပိုပြီး အဆင်ပြေ မြန်ဆန်အောင် ဖန်တီးပေးနိုင်ဖို့ ရည်ရွယ်ပါတယ်။

အောင်မြင်တဲ့ e-government ဆိုတာ အစိုးရ ပြည်သူ၊ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍတို့ကြားမှာ တက်ကြွတဲ့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု ဖြစ်သလို၊ ပြည်သူတွေ၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းတွေ၊ အစိုးရကြားထဲမှာ စဉ်ဆက်မပြတ် အကြံပေးချက်တွေ၊ ဝေဖန်မှုတွေ အပြန်အလှန် အသက်ဝင်လှုပ်ရှားမှုနဲ့ ဆိုင်ပါတယ်။

၂၀၀၀ ခုနှစ်မှာ အာဆီယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံတွေအတွင်း အီးအာဆီယံ သဘောတူညီချက် (e-ASEAN Framework Agreement) အရ မြန်မာအစိုးရမှာလည်း အကောင်အထည်ဖော်ဖို့ တာဝန်ရှိလာပါတယ်။ ပြီးခဲ့တဲ့ အစိုးရ လက်ထက်မှာလည်း စီမံကိန်း (Master Plan) တစ်ခုကို အကြမ်းရေးဆွဲခဲ့ပေမယ့် လက်တွေ့ အကောင်အထည်ဖော်တဲ့ အပိုင်းမှာတော့ ရုပ်လုံး ပေါ်မလာခဲ့ပါဘူး။ လက်ရှိ အစိုးရကလည်း အရင်အစိုးရလက်ထက်က Master Plan ကို ပြုပြင်မွမ်းမံပြီး နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံးကို တင်ပြထားတဲ့အကြောင်း ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီးဦးကျော်မျိုးက စက်တင်ဘာလ ၁၆ ရက်နေ့က ပြည်သူ့လွှတ်တော်မှာ တင်ပြခဲ့ပါတယ်။

ဆယ်စုနှစ်တစ်ခုကျော် “ရပ်သွားလိုက်၊ ပြန်စလိုက်” ဖြစ်နေတဲ့ e-government ပေါ်ပေါက်

ရေးအတွက် အစိုးရသစ်က ပြန်လည်ကြိုးစားလာတဲ့အချိန်မှာ ကြိုဆိုကြတဲ့ တချိန်တည်းမှာ အရင်ကလို ဦးဆောင်သူ ကိုယ်တိုင်က e-government ဆိုတာကို အကောက်အယူလွှဲမှာကို ပညာရှင်တွေက စိုးရိမ်ကြပါတယ်။ စဉ်ဆက်မပြတ် အကောင်အထည်ဖော်တဲ့ လုပ်ငန်းစဉ်ဖြစ်ဖို့ သတိချပ်သင့်တယ်လို့ ထောက်ပြကြပါတယ်။

သူတို့အမြင်

ကျွန်တော့်အနေနဲ့ စိတ်ပူတာ တစ်ခုကတော့ e-government လို့ ခေါင်းစဉ်တပ်လိုက်ရှိရင် ရတဲ့ ဘတ်ဂျက်ကို ပစ္စည်းတွေဝယ်ပြီးတော့ ပစ္စည်းတွေပုံပြီး ရပ်ရပ်သွားတာမျိုး ဒီတစ်ခေါက်မှာ ထပ်မံဖြစ်စေချင်ဘူး။ အခုက ကျွန်တော်တို့ ဘယ်လို ဖြစ်နေလဲဆိုတော့ အိမ်ဆောက်တော့မယ်လို့ပြောလိုက်လို့ရှိရင် ဘယ်နှစ်ထပ်ဆောက်မလဲ၊ ဘယ်နှစ်ခန်းပါမလဲဆိုတာထက်စာလို့ရှိရင် သတင်းကြားတာနဲ့ အိမ်သာကြော့အိုးရောင်းတဲ့ကောင်နဲ့ လိုက်ကာတွေရောင်းတဲ့ကောင်တွေက ရောင်းသွား။ ပြီးတော့ အိမ်ဆောက်လိုက်ရတဲ့နဲ့ “ပလုပ်” သွားတာမျိုး မဖြစ်စေချင်ဘူး။ **(ဦးမြတ်သူ - မန်နေဂျင်းဒါရိုက်တာ၊ Alpha Info-Tech Co., Ltd)**